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Znak: OR. 0002.15.2024 
 
Protokół nr IV/2024 
Z sesji Rady Powiatu Rawickiego odbytej w dniu 1 sierpnia 2024 r. w godz. od 09:16 do 10:01. 
 
W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych. 

Obecni: 

1. Barbara Bogacka-Gancarczyk  
2. Katarzyna Frąckowiak 
3. Marek Glura 
4. Sławomir Gwizdek 
5. Maciej Jagodzinski 
6. Grażyna Kośmider 
7. Wiesław Krzyżosiak 
8. Ireneusz Młynek 
9. Barbara Niwczyk 
10. Radosław Osiecki 
11. Piotr Popielas 
12. Krzysztof Przybył 
13. Roman Sidor 
14. Adam Sperzyński 
15. Szymon Węcłaś 

Nieobecni 

1. Jakub Moryson 

2. Beata Pałka-Szydło 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 
 
Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady - otworzył obrady. Powitał wszystkich obecnych 
uczestniczących w obradach. Powiedział, że zgodnie z art.15 ust. 7 ustawy z dnia 5 czerwca 
1998 r. o samorządzie powiatowym dzisiejsza sesja została zwołana na wniosek Zarządu 
Powiatu Rawickiego w imieniu, którego złożył pismo Adam Sperzyński Starosta Rawicki. 
Odczytał treść pisma (załącznik nr 1 do protokołu).   
Przedstawił nowego pracownika Biura Rady Panią  podinspektor Annę Biernaczyk. 
Stwierdził, że zgodnie z listą obecności (załącznik nr 2 do protokołu) oraz stwierdzonego 
quorum w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co stanowi 88% ustawowego składu Rady, tym 
samym jest spełniony wymóg zawarty w § 13 ust. 3 pkt 1 Statutu Powiatu Rawickiego, Rada jest 
władna obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
Następnie zapytał, czy radni wnoszą zastrzeżenia, co do trybu lub sposobu zwołania dzisiejszej 
sesji.  

Nikt z radnych nie wniósł zastrzeżeń, co do trybu i sposobu zwołania sesji. 

Przewodniczący Rady poinformował, że obrady sesji są transmitowane i utrwalane za pomocą 
urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Poinformował o ochronie danych osobowych. 
 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady – powiedział „porządek obrad dzisiejszej sesji Państwo 
radni otrzymali”.  
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Porządek obrad: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Sprawozdanie Starosty Rawickiego z działalności Zarządu Powiatu Rawickiego w okresie 

międzysesyjnym. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Podjęcie Uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w Uchwale Nr 

II/16/24 Rady Powiatu Rawickiego z dnia 23 maja 2024 r. w sprawie dokonania zmiany 
Uchwały budżetowej na 2024 rok. 

6. Podjęcie Uchwały w sprawie dokonania zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Powiatu Rawickiego na lata 2024-2034. 

7. Podjęcie Uchwały w sprawie dokonania zmiany Uchwały budżetowej na 2024 rok. 
8. Podjęcie Uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej z budżetu Powiatu Rawickiego na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków. 

9. Podjęcie Uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę na Uchwałę Rady Powiatu 
Rawickiego z 23 grudnia 2021 r. Nr XXXIX/316/21 w sprawie ustalenia wysokości diet oraz 
zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych. 

10. Wolne głosy i wnioski. 
11. Zakończenie.   
 
3. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu Rawickiego w okresie 
międzysesyjnym. 
 
Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady – poprosił Pana Adama Sperzyńskiego Starostę 
Rawickiego o przedstawienie sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu w okresie 
międzysesyjnym. 
Adam Sperzyński Starosta Rawicki – powiedział, że szczegółową informację przedstawi na 
kolejnej sesji. Poinformował, że do tego czasu Rada Powiatu podjęła 26 Uchwał. Wszystkie 
zostały wykonane. Żaden organ nadzoru nie orzekł o nieważności uchwały.  
 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady – powiedział, że w okresie międzysesyjnym nie 
wpłynęła żadna interpelacja.   
 
5. Podjęcie Uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w Uchwale Nr 
II/16/24 Rady Powiatu Rawickiego z dnia 23 maja 2024 r. w sprawie dokonania zmiany 
Uchwały budżetowej na 2024 rok. 
Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady – powiedział „projekt uchwały Państwo radni 
otrzymali”. Został on rozpatrzony na posiedzeniach Komisji Rady i Zarządu. Poprosił Panią 
Barbarę Nogę Skarbnika Powiatu  o omówienie projektu uchwały. 
Barbara Noga Skarbnik Powiatu – Regionalna Izba Obrachunkowa w Poznaniu przeanalizowała 
uchwałę z maja br. i znalazła oczywiste pomyłki pisarskie w dziale zwiększenie wydatków. 
Wpisano 65.913,47 zł zamiast 605.913,47 zł. Dlatego ta zmiana jest konieczna w § 1 ust. 1 pkt 2 
ww. uchwały, który otrzymuje następujące brzmienie: „zwiększa się wydatki budżetu na 2024 
rok, określone w § 2 oraz w załączniku Nr 2 do ww. uchwały o kwotę 605.913,47 zł, w sposób 
jak w załączniku Nr 2 do niniejszej uchwały" oraz dodatkowo w załączniku Nr 2 "Zmiany 
w planie wydatków budżetu na 2024 rok" przeniesiono kwotę 90.646,50 zł z rozdziału 60016 
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"Drogi publiczne gminne" do rozdziału 60014 "Drogi publiczne powiatowe" zgodnie 
z załącznikiem do niniejszej uchwały. 
 
Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady – podziękował Pani Skarbnik a wobec nie wniesienia 
pytań i uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

Za przyjęciem Uchwały Nr IV/27/24 
w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w Uchwale Nr II/16/24 Rady Powiatu 
Rawickiego z dnia 23 maja 2024 r. w sprawie dokonania zmiany Uchwały budżetowej na 2024 
rok głosowało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne:  

ZA (15) 

Barbara Bogacka-Gancarczyk, Katarzyna Frąckowiak, Marek Glura, Sławomir Gwizdek, Maciej 
Jagodzinski, Grażyna Kośmider, Wiesław Krzyżosiak, Ireneusz Młynek, Barbara Niwczyk, 
Radosław Osiecki,  Piotr Popielas, Krzysztof Przybył, Roman Sidor, Adam Sperzyński, Szymon 
Węcłaś. 
Nieobecni (2): 
Jakub Moryson, Beata Pałka-Szydło 
 
6. Podjęcie Uchwały w sprawie dokonania zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Powiatu Rawickiego na lata 2024-2034. 
 
Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady – powiedział, że projekt uchwały Państwo radni 
otrzymali. Został on rozpatrzony na posiedzeniach Komisji Rady i Zarządu. Poprosił Panią 
Barbarę Nogę Skarbnika Powiatu o omówienie projektu uchwały. 
Barbara Noga Skarbnik Powiatu – zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 
Rawickiego dokonano w 2024 i 2025 roku. W 2025 wprowadzono dodatkowe środki unijne na 
realizację dwóch projektów inwestycyjnych.  Natomiast w załączniku nr 2 w przedsięwzięciach 
dokonano poniższe zmiany: 
"Rozwój kompetencji językowych i psychospołecznych kadry ZSZ w Rawiczu",  
"Mobilny dostęp do internetu w infokioskach",  
"Modernizacja mostu dojazdowego do budynków Domu Pomocy Społecznej w Osieku",  
"Modernizacja budynku A Zespołu Szkół Przyrodniczo-Technicznych Centrum Kształcenia 
Ustawicznego w Bojanowie",  
"Przebudowa drogi powiatowej nr 5504P w miejscowości Grąbkowo w zakresie budowy 
chodnika",  
"Przebudowa drogi powiatowej w zakresie poprawy bezpieczeństwa niechronionych uczestników 
ruchu drogi powiatowej nr 4909P Gostkowo-Miejska Górka w miejscowości Gostkowo", 
"Przebudowa drogi powiatowej w zakresie poprawy bezpieczeństwa niechronionych uczestników 
ruchu drogi powiatowej nr 5479P Sobiałkowo-Oczkowice w miejscowości Sobiałkowo". 
Dwa zadania: 
"Budowa infrastruktury rowerowej jako alternatywny sposób komunikacji na terenie powiatu 
rawickiego - etap III",  
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"Nowe pracownie kształcenia zawodowego w szkołach Powiatu Rawickiego - dla rozwoju 
gospodarczego południowej Wielkopolski"  
Przeniesiono do zadań realizowanych w ramach środków unijnych i je zwiększono o nie. 
 
W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  
Za przyjęciem Uchwały Nr IV/28/24 
w sprawie dokonania zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Rawickiego na lata 
2024-2034 głosowało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne:  
ZA (15) 
Barbara Bogacka-Gancarczyk, Katarzyna Frąckowiak, Marek Glura, Sławomir Gwizdek, Maciej 
Jagodzinski, Grażyna Kośmider, Wiesław Krzyżosiak, Ireneusz Młynek, Barbara Niwczyk, 
Radosław Osiecki,  Piotr Popielas, Krzysztof Przybył, Roman Sidor, Adam Sperzyński, Szymon 
Węcłaś. 
Nieobecni (2): 
Jakub Moryson, Beata Pałka-Szydło 
 
7. Podjęcie Uchwały w sprawie dokonania zmiany Uchwały budżetowej na 2024 rok. 

                       
Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady – powiedział, że projekt uchwały Państwo radni 
otrzymali. Poprosił Panią Barbarę Nogę Skarbnika Powiatu o omówienie projektu uchwały. 
Został on rozpatrzony na posiedzeniach Komisji Rady i Zarządu. 
Barbara Noga Skarbnik Powiatu – dochody zostały zwiększone o 1710.103,54 zł, wydatki 
2.410.103,54 zł, zwiększono przychody z wolnych środków o 700.000 zł. Zmiany dokonano na 
wnioski kierowników jednostek organizacyjnych powiatu, które szczegółowo zostały omówione 
na posiedzeniu Komisji.  
 
W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  
Za przyjęciem Uchwały Nr IV/29/24 
w sprawie dokonania zmiany Uchwały budżetowej na 2024 rok głosowało 15 radnych. Uchwała 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne:  
ZA (15) 
Barbara Bogacka-Gancarczyk, Katarzyna Frąckowiak, Marek Glura, Sławomir Gwizdek, Maciej 
Jagodzinski, Grażyna Kośmider, Wiesław Krzyżosiak, Ireneusz Młynek, Barbara Niwczyk, 
Radosław Osiecki,  Piotr Popielas, Krzysztof Przybył, Roman Sidor, Adam Sperzyński, Szymon 
Węcłaś. 
Nieobecni (2): 
Jakub Moryson, Beata Pałka-Szydło 
 
8. Podjęcie Uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej z budżetu Powiatu Rawickiego na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków. 
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Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady – powiedział, że projekt uchwały Państwo radni 
otrzymali. Szczegółowo został on rozpatrzony na posiedzeniach Komisji Rady i Zarządu.  
Następnie odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  
Za przyjęciem Uchwały Nr IV/30/24 
Podjęcie Uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej z budżetu Powiatu Rawickiego na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków głosowało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne:  
ZA (15) 
Barbara Bogacka-Gancarczyk, Katarzyna Frąckowiak, Marek Glura, Sławomir Gwizdek, Maciej 
Jagodzinski, Grażyna Kośmider, Wiesław Krzyżosiak, Ireneusz Młynek, Barbara Niwczyk, 
Radosław Osiecki,  Piotr Popielas, Krzysztof Przybył, Roman Sidor, Adam Sperzyński, Szymon 
Węcłaś. 
Nieobecni (2): 
Jakub Moryson, Beata Pałka-Szydło 
 
9. Podjęcie Uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę na Uchwałę Rady Powiatu 
Rawickiego z 23 grudnia 2021 r. Nr XXXIX/316/21 w sprawie ustalenia wysokości diet oraz 
zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych. 
 
Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady – powiedział, że projekt uchwały Państwo radni 
otrzymali. Szeroko został on rozpatrzony na posiedzeniach Komisji Rady i Zarządu. Zapytał czy 
są jeszcze potrzebne dodatkowe wyjaśnienia. Radni nie wnieśli zastrzeżeń. Po czym odczytał 
projekt uchwały. 
 
W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  
Za przyjęciem Uchwały Nr IV/31/24 
Podjęcie Uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę na Uchwałę Rady Powiatu 
Rawickiego z 23 grudnia 2021 r. Nr XXXIX/316/21 w sprawie ustalenia wysokości diet oraz 
zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych głosowało 15 radnych. Uchwała stanowi 
załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne:  
ZA (15) 
Barbara Bogacka-Gancarczyk, Katarzyna Frąckowiak, Marek Glura, Sławomir Gwizdek, Maciej 
Jagodzinski, Grażyna Kośmider, Wiesław Krzyżosiak, Ireneusz Młynek, Barbara Niwczyk, 
Radosław Osiecki,  Piotr Popielas, Krzysztof Przybył, Roman Sidor, Adam Sperzyński, Szymon 
Węcłaś. 
Nieobecni (2): 
Jakub Moryson, Beata Pałka-Szydło 
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10. Wolne głosy i wnioski. 

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady – zapytał, czy poza tematyką dzisiejszego posiedzenia 
radni mają inne pytania lub uwagi.  
Ireneusz Młynek – zapytał o suche drzewa, które znajdują się w pasie drogi na trasie Czechnowo 
-  Miejska Górka. Jest to odcinek ok 30 km. Znajduje się tam ok. 50 szt drzew, które są 
całkowicie suche. Prosi o przyspieszenie wycięcia tych drzew i zastanawia się czy pozyskane 
drewno może być sprzedane w celu rekompensaty poniesionych kosztów z ich usunięcie.  
Rozmawiał również z kierownikiem w Giżynie. Przy kościele ma zostać odnowiona wiata 
przystankowa a właściwie całkowicie postawiona nowa. Centralnie nad nią zwisają konary 
drzew, które zagrażają bezpieczeństwu. Zanim ta wiata będzie postawiona to powinna być 
załatwiona sprawa zwisających konarów.  
Radny podziękował za zrobienie przepustu w Trzeboszu. Bardzo sprawnie to poszło. Są tam 
również suche drzewa, które stoją dosłownie metr od drogi. 
Podziękował za drobne naprawy chodników. Stwierdził, że odcinek z Gołaszyna do Borszyna 
Wielkiego wygląda teraz bardzo dobrze.  Droga jest przyczepna, nie ma pęknięć i na pewno 
będzie sprawna technicznie w kolejnych latach. 
Kolejna sprawa to kwestia objazdu dróg powiatowych, która ma na celu ustalenia kolejność 
prac nad ich modernizacją. Zapytał czy nadal jest zainteresowanie tą sprawą. 
Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady – odpowiedział, że tak. Taki przegląd dróg 
zaproponował, aby zrobić na przełomie września a października.  Zaproponował zrobienie tego 
dwuetapowo, ponieważ w ciągu jednego dnia może być to trudne do zrealizowania.  
Adam Sperzyński Starosta Rawicki – jeśli chodzi o suche drzewa to pracownicy Powiatowego 
Zarządu Dróg cały czas dokonują przeglądu drzew. Monitoring jest prowadzony w sposób ciągły. 
Faktycznie w pasie drogowym są drzewa, które w jakiś sposób zagrażają bezpieczeństwu. 
Procedura usunięcia drzew, poza ekstremalnymi przypadkami, jest taka, że Powiat występuje 
do Wydziałów Ochrony Środowiska poszczególnych gmin, na terenie których te drzewa się 
znajdują o zgodę na ich usunięcie. Czas załatwienia takiej sprawy jest bardzo różny. Nieraz jest 
bardzo długi. Zaproponował, że jeszcze raz zobliguje do przeglądu Powiatowy Zarząd Dróg. 
Staramy się wyprzedzająco wnioskować o usunięcie drzew ze względu na długość procedur 
związanych z tym.  
Jeżeli chodzi o przepust była to jedna z przyczyn związana z podtopieniami w miejscowości 
Trzebosz. Jest tam zdiagnozowany inny problem tj. brak rowu, który został zasypany.  
Zaproponował, aby Panią Burmistrz Bojanowa poprosić o rozwiązanie tego problemu. Zawsze 
uczulam na dwie rzeczy, jeśli chodzi o modernizację dróg. Warto zaczekać na zakończenie prac 
a nie komentować w trakcie ich wykonywania. Chodzi o technologię wykonania prac. Druga 
rzecz to nie są prace, które polegają na przebudowie tylko mają na celu utrzymanie dróg 
w dobrym stanie. 
W kwestii objazdu dróg jestem jak najbardziej za. Zanim udamy się na przegląd wszystkim 
Państwu przekażemy materiały poglądowe dotyczące stanu nawierzchni w całym powiecie. Taki 
przegląd jest wykonywany corocznie. Jest to dobra mapa poglądowa oceniająca aktualny stan 
dróg. 
Roman Sidor Radny – kiedy zaczną się prace na odcinku Miejska Górka – Grąbkowo? Droga jest 
tam w bardzo złym stanie. 
Adam Sperzyński Starosta Rawicki – faktycznie stan tego odcinka jest fatalny. Nie 
wykonywaliśmy tam prac remontowych, ponieważ mieliśmy świadomość, że za chwilę będzie 
tam kompletna przebudowa. Wykonawca firma Drogbud ma czas na wykonanie prac do grudnia 
br. Jednak jest bardzo możliwe, że prace będą wykonane dużo wcześniej. Firma deklaruje, że 
zakończą to szybciej niż zawarte jest to w umowie. Liczy, że do końca października powinny być 
zakończone wszystkie odcinki. 
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Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady - czy po ewentualnej przebudowie w kierunku do 
Grąbkowa w Konarach jest możliwość budowy chodnika? 
Adam Sperzyński Starosta Rawicki– Konary to bardzo rozciągnięta miejscowość. Na wyjeździe 
i wjeździe faktycznie tych chodników brakuje. Jeśli chodzi o odcinek w kierunku Grąbkowa wraz 
z dokumentacją dot. przebudowy drogi opracowywany jest projekt budowy chodnika. Projekt 
ten wymagałby budowy kanalizacji. Zaproponował, aby do szerszej dyskusji na w/w tematy 
wrócić  po objeździe powiatowych dróg. 
Marek Glura Wiceprzewodniczący Radny – ja również odnośnie drogi Konary – Grąbkowo. Na 
tym odcinku jest tzw. „zakręt śmierci”. Na tej drodze rocznie kilka aut ląduje w rowie. 
Poddałbym pod rozważenie skanalizowanie samego zakrętu, aby zwiększyć bezpieczeństwo na 
tym odcinku. 
Adam Sperzyński Starosta Rawicki – na pewno nie będzie to zrobione w chwili obecnej. Zakręt 
jest pod ostrym kątem. Jest tam ograniczenie prędkości. Oczywiście w przyszłości możemy 
o tym pomyśleć, jednak w chwili obecnej nie jest to brane pod uwagę. 
Roman Sidor Radny – odnosząc się do propozycji Radnego Marka Glury można pomyśleć 
o barierach dźwiękochłonnych. Może nie jest to, aż taki koszt jak skanalizowanie odcinka. Może 
to rozwiązałoby istniejący problem. 
Adam Sperzyński Starosta Rawicki – problemem są też warunki techniczne. Wszelkie dyskusje 
zaproponował zostawić po objeździe dróg. 
 
Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady poprosił o chwilę refleksji dzisiaj o godzinie 17.00 
w związku z dniem 1 sierpnia. Poinformował o Jubileuszowej Sesji, która odbędzie się 29 
sierpnia br. 
 
11. Zakończenie. 
 
Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady – zamknął IV sesję Rady Powiatu Rawickiego.  
 

 
 
Przewodniczący Rady 
  
(-) Maciej Jagodziński 

 
Protokołowała:  
podinspektor                                                                                     

(-) Anna Biernaczyk    
 


